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Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 
Deutsche Nationalitätenselbstverwaltung 

7100 Szekszárd, Rákóczi Str. 69-71. 
levelezési cím: 7100 Szekszárd, Béla király tér 8. 

 
 
Iktatószám: IV/B/87-8/2018. 
 
 

JEGYZŐKÖNYV  
 
 
Amely készült 2018. szeptember 24-én (hétfőn) 15 órakor a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testületének az Ifjúsági Cserkészházban (Szekszárd, Hrabovszki u. 
10.) megtartott rendes nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök, 

Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes, 
Töttős Gábor képviselő-testületi tag 

 
Egy képviselői mandátum betöltetlen. 
 
Tanácskozási joggal megjelent:   dr. Ludas Gabriella jogi referens (jegyzői megbízott), 
  Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző, 

Simon Attiláné óvodavezető, 
Häfner Adél óvodavezető-helyettes, 
Patkós Istvánné, a Wunderland Óvoda gazdasági 
vezetője    

 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke megállapítja, hogy a Képviselő-
testület 3 tagja jelen van, a Képviselő-testület határozatképes. A Szekszárdi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat ülését 15 órakor megnyitja. 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Tisztelettel köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy a 
jegyzőkönyv-hitelesítő a Képviselő-testület korábbi határozata alapján Farkas Pál Györgyné 
elnökhelyettes.  
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirend elfogadására vonatkozó javaslatot, amelyet a 
testület 3 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi napirendet állapította 
meg: 
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NAPIREND 

 
 
1. napirendi pont 
Beszámoló az elmúlt időszak eseményeiről 
(szóbeli előterjesztés)  
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
2. napirendi pont: 
Ellenőrzési jelentés a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat tekintetében 2017. 
évben lezajlott ellenőrzésekről 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
3. napirendi pont: 
Tájékoztatás a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének I. 
félévi végrehajtásáról 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző 
   Patkós Istvánné gazdasági vezető 
 
4. napirendi pont: 
A Wunderland Óvoda 2017/2018. nevelési évének értékelése 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 
5. napirendi pont: 
A Wunderland Óvoda 2018/2019. nevelési évének munkaterve 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 
6. napirendi pont: 
Tájékoztatás az EMMI és az SZNNÖ működési támogatásából 2018 nyarán megvalósult 
felújításokról a Wunderland Óvodában 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 

  Patkós Istvánné gazdasági vezető 
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7. napirendi pont: 
Tájékoztatás a Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan 2018. évi felújításáról 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Patkós Istvánné gazdasági vezető 
 
8. napirendi pont: 
A Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan nevének megváltoztatása és emléktábla állítása 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
9. napirendi pont: 
Tájékoztató a "Kindergartenwesen-Német nemzetiségi ovi-ügyek" Regionális német 
nemzetiségi konferencia szervezéséről 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 
10. napirendi pont: 
A Wunderland Óvoda Adatkezelési Szabályzata 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 
11. napirendi pont: 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének módosítása 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Patkós Istvánné gazdasági vezető 
   Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző 
 
12. napirendi pont: 
Egyebek 
 

 

1. napirendi pont 
Beszámoló az elmúlt időszak eseményeiről 
(szóbeli előterjesztés)  
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Heinek Ottó képviselő úr 2018. augusztus 20-án elhunyt. 
Búcsúztatása 2018. szeptember 6-án megtörtént. Heinek Ottó 1998 óta volt a Szekszárdi 
Német Nemzetiségi Önkormányzat stabil tagja. A 20 év alatt nagyon sokat tett a nemzetiségi 
önkormányzatért. Valódi űr, amit maga után hagy, a szakértelme és a visszafogott türelme, 
melyek a hozzáállását meghatározták.  
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A Magyarországi Németek Országos Önkormányzata Schubert Olíviát választotta meg az 
elnökének. A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzatban a megüresedett 
mandátumot a 2014. október 12-i német nemzetiségi választás eredménye alapján a 
Szekszárd Megyei Jogú Város Helyi Választási Bizottsága adja ki. Tudomása szerint ez 
folyamatban van.  
2018. augusztus 29-i ünnepi ülésen átadták a Klézli János Szekszárdi Németségért Nívódíjat 
két személy, Katharina Eicher Müller és Mikola Péterné részére. Utána a Kolping Iskola 
közösségi termében egy kis összejövetelt tartottak. Úgy gondolja, hogy az ülés szép volt és a 
sajtó visszhangja jó volt a rendezvénynek, így sikerült a két kitüntetettet méltó elismerésben 
részesíteni.  
További eredmény, hogy a Szekszárdi Járási Hivatal tájékoztatta a nemzetiségi 
önkormányzatot arról, hogy a Szekszárdi Dienes Valéria Általános Iskolában folyó kétnyelvű 
német nemzetiségi nevelés-oktatás esetében a felvételi körzet valamennyi szekszárdi 
általános iskola teljes beiskolázási körzete lett. A vitatott témát egyrészt az Alapvető Jogok 
Biztosának Hivatala vizsgálta, másrészt a Pécsi Közigazgatási és Munkaügyi Bíróság is döntött 
ebben a kérdésben. A lényeg, hogy a jogi folyamat is a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat által kifogásoltakat támogatja. Ez egy elvi kérdés ugyan, de fontosnak 
tartották, hogy a változtatás megtörténjen.  
 
Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes: A Szekszárdi Dienes Valéria Általános Iskola intézményi 
tanácsa szeptember 27-én tart ülést, ezen meg fogja említeni a beiskolázási körzetet érintő 
változást. 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: 2018. június 21-én Szekszárd Megyei Jogú Város Jegyzője 
egyeztető megbeszélést tartott. Ezen elhangzott, hogy Közgyűlés a 2018. április 26-i ülésén 
hozott döntése során nem vette figyelembe a Wunderland Óvoda öltözőszekrényeinek 
elkésztéséről szóló vállalkozási szerződésben foglaltakat akkor, amikor úgy határozott, hogy 
a kibontásra kerülő szekrények elszállításáról Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
gondoskodik. Az aláírt vállalkozási szerződés szerint ugyanis a nyertes vállalkozó feladata a 
Wunderland Óvoda jelenlegi bútorzatának bontása és elszállítása. A Szekszárdi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat részére kiadott tulajdonosi hozzájáruló nyilatkozat ezért 
kiegészül azzal, hogy Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint tulajdonos 
tudomásul veszi, hogy a bútorok elszállításáról a gyermekbútorzatot elkészítő vállalkozó 
gondoskodik. Ezt a problémát a szeptember 27-i közgyűlésen rendezni fogják. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 

A Képviselő-testület - határozathozatal nélkül - tudomásul vette a beszámolót. 
 
 

2. napirendi pont: 
Ellenőrzési jelentés a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat tekintetében 2017. 
évben lezajlott ellenőrzésekről 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
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Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést. 2017-ben sem a nemzetiségi 
önkormányzatnál, sem az általa fenntartott intézményben nem volt belső ellenőrzés. A 
Wunderland Óvoda külső ellenőrzését a tavalyi évben a Szekszárdi Járási Hivatal végezte, 
mely hiányosságot nem tárt fel. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 

Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a testület 3 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

  A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
40/2018. (IX.24.) határozata 

a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzatot érintő, 2017. évben lezajlott 
ellenőrzésekről szóló ellenőrzési jelentés elfogadásáról  

 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a költségvetési szervek 
belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 
49. § (3a) bekezdésében meghatározottakra figyelemmel a 2017. évben lefolytatott 
ellenőrzésekről szóló összefoglaló jelentést tudomásul veszi és elfogadja. 
 

Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
 

3. napirendi pont: 
Tájékoztatás a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének I. 
félévi végrehajtásáról 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző 
   Patkós Istvánné gazdasági vezető 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést.  
Megjegyzi, át fogja gondolni, hogy a jövőben is készüljön-e féléves mérleg, tekintettel arra, 
hogy azt június 30-val kell a pénzügyes kollégáknak elkészíteniük, de az elmúlt 4-5 év 
tapasztalata alapján a beruházások, fejlesztések éppen a július-augusztusi időszakra esnek. 
Megítélése szerint egy háromnegyed évi összegzés elkészítése hasznosabb lenne. 
 
Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző: Utalt az előterjesztésben azokra a 
tételekre, amelyek kifizetése július-augusztus hónapban történik: kulturális alap, Cserkészház 
felújítása.  
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Úgy látja, hogy ha így viszik tovább a költségvetést, 
pénzügyileg nyugodt év lesz az idei. 



6 

  0924jkv 

 

 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a testület 3 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
41/2018. (IX.24.) határozata 

a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének I. félévi 
végrehajtásáról 

                                                                                                                                     
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Szekszárdi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének I. félévi végrehajtásáról szóló 
tájékoztatást tudomásul veszi. 

 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
                                                        

4. napirendi pont: 
A Wunderland Óvoda 2017/2018. nevelési évének értékelése 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést. Tartalmas anyag állt össze.  
 
Simon Attiláné óvodavezető: Úgy gondolja, hogy az értékelés rengeteg információt 
tartalmaz az Óvodáról, szerteágazó tevékenységeket folytatnak. Nagyon nehéz azt 
meghatározni, mik a német nemzetiségi nevelés eredményei, mivel az Óvoda minden 
szakmai eredménye az intézmény fő profiljából, a német nemzetiségi nevelésből és 
oktatásból ered. A gyermek és a pedagóguslétszámuk is kiegyensúlyozott: nem voltak 
személyi feltétellel problémáik, egész évben volt elegendő pedagógus és dolgozó, illetve 
megtelt az Óvoda gyermekkel, jó az intézményük kihasználtsága az egész év során. 
 
Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes: Megérkezett az értékelés Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatától? 
 
Simon Attiláné óvodavezető: Az összesített értékelés, melyből lehet látni az egyes 
intézményekben a gyermek – és pedagóguslétszámot, megkapták. A pályázati 
tevékenységük „aktív” minősítést kapott. 
 
Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes: Az Óvoda pályázati tevékenysége széles körű, nagyon 
sokszor és sokféle programra pályáztak. Véleménye szerint ezt érdemes lett volna felsorolni, 
mert egyik városi óvoda sem pályázott ennyit. Ami még kiemelést érdemel, az iskolai 
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beíratás eloszlása. Megállapítható ugyanis, hogy a 2018/2019-es tanévre csökkenő 
tendenciát mutat a Wunderland Óvodából a Szekszárdi Dienes Valéria Általános Iskolába 
beiratkozók száma.  Ez a folyamat már a tavalyi évben kezdődött. Volt idő, amikor ez nagyon 
nagy létszám volt. Ami szembetűnő, hogy a Wunderland Óvodából a Szekszárdi Baka István 
Általános Iskolába többen iratkoztak be. 
 

Töttős Gábor képviselő-testületi tag: Úgy gondolja, hogy ez nem a Wunderland Óvoda 

munkásságának köszönhető, hanem sokkal inkább a Szekszárdi Dienes Valéria Általános 

Iskola megítélését tükrözi vissza. Mindez a 2017/2018-as tanév iskolai beíratás körüli 

bonyodalmaknak a folyománya.  Ami akkor lezajlott, sokak nemtetszését vonta maga után, 

és feltételezi, hogy idén a szülők már nem bízták a véletlenre a dolgot. 

Simon Attiláné óvodavezető: A szakmai munkájuk nem változott, az ok a Szekszárdi Dienes 
Valéria Általános Iskolában keresendő. Megjegyzi, hogy a szülők sok esetben az 
elégedetlenségüket fejezték ki a Dienes Valéria Általános Iskola iskolaváró programjaival 
kapcsolatban, nem sikerült az iskolát megfelelően bemutatniuk, pedig ezek a programok arra 
hivatottak, hogy a szülőket és a gyermekeket az iskolába csábítsák.  
 
Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes: A nemzetiségi oktatás-neveléssel kapcsolatban az 
intézményvezetőkhöz kérdéseket intézett a testület, a beszámolójukat a következő testületi 
ülésen értékelik ki. Ezen a Dienes Valéria Általános Iskolába beiratkozók csökkenő létszámát 
is körbejárhatja a testület. 
 

Simon Attiláné óvodavezető: Hangsúlyozza, hogy ők maximálisan együttműködnek a Dienes 
Valéria Általános Iskolával minden programban. Csak ennek az iskolának van lehetősége 
külön szülői értekezletre, tájékoztatásra, kizárólag számukra biztosítják a lehetőséget, hogy 
átjöjjenek az óvodába. 
 
Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes: A gyermek és ifjúsági programba is bevonja a 
Wunderland Óvoda a Dienes Valéria Általános Iskola gyerekeit. 
 

Simon Attiláné óvodavezető: Megítélése szerint sokat tesznek a Dienes Valéria Általános 
Iskoláért.  
 

Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes: Ezzel tisztában van a testület. Hangsúlyozza, hogy 
nagyon tartalmas és sokrétű az értékelés. Megköszöni a munkát. 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Köszönetet mond a Wunderland Óvodának a 2017/2018-as 
tanévben elvégzett munkájáért. 
 

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a testület 3 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
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  A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
42/2018. (IX.24.) határozata 

a Wunderland Óvoda 2017/2018. nevelési évének értékeléséről  
 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Wunderland 
Óvoda 2017/2018. nevelési évének értékeléséről szóló beszámolót és megköszöni az 
Intézmény vezetőjének, dolgozóinak a nevelési év eredményes munkáját. 
 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 

 
 

5. napirendi pont: 
A Wunderland Óvoda 2018/2019. nevelési évének munkaterve 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést. Volt már szó róla, amikor az év 
eleji ülésén a nevelési év előkészítéséről döntött a testület. Az Óvodaszék és a Szülői 
Munkaközösség már élt a véleményezési jogával a munkatervet illetően. 
 
Simon Attiláné óvodavezető: Az intézményi munkaterv bővebb, mint az önkormányzatnál a 
havi bontásos munkaterv. Van ennek jogszabály által meghatározott kötelező része, amit 
bele kell foglalni. Ezen kívül azt tartalmazhatja, amit a nevelőtestület, az intézmény 
fontosnak tart. Ismeri az év végi nevelési év értékelési szempontjait, ezért próbálja azokat 
összehangolni a munkatervben foglaltakkal. Sok mindent terveznek, igyekeznek mindent jó 
színvonalon, jó minőségben elvégezni.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 

Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a testület 3 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
43/2018. (IX.24.) határozata 

a Wunderland Óvoda 2018/2019. nevelési évének munkatervéről 
 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a nevelési-oktatási 
intézmények működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról szóló 20/2012. 
(VIII. 31.) EMMI rendelet 3. § (1) bekezdésében kapott véleményezési jogával élve, a 
Wunderland Óvoda 2018/2019. nevelési évre szóló munkatervét és az abban foglaltakat 
támogatja. 
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Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
 

6. napirendi pont: 
Tájékoztatás az EMMI és az SZNNÖ működési támogatásából 2018 nyarán megvalósult 
felújításokról a Wunderland Óvodában 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 

  Patkós Istvánné gazdasági vezető 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést.  
 
Patkós Istvánné gazdasági vezető: Azzal egészíti ki az előterjesztést, hogy a Mester Kft. 
ingyen kifestette az Óvoda tizenegy öltözőjét. Zaják Rita képviselő a Szülői Munkaközösségük 
elnöke, rajta keresztül jutottak el hozzájuk. A cég az Esély Szolgáltató és Szakképző Iskola 
tanulóit foglalkoztatja, ezért megkereste őket azzal, nincs-e szükségük gyakorlati helyre a 
nyári gyakorlati idejük letöltéséhez. Elvállalták a feladatot, csupán annyi volt a kérésük, hogy 
az Óvodát referenciaként szerepeltethessék. Zaják Rita képviselőn keresztül megköszönték a 
segítségüket.  
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Javasolja, hogy írjanak egy köszönőlevelet a Mester Kft.-nek. 
 
Töttős Gábor képviselő-testületi tag: Külön köszönetét fejezi ki Patkós Istvánné gazdasági 
vezetőnek a nagyszerű ötletért.  
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: A 2018-as évről el lehet mondani, hogy sok minden történt. A 
nyár jelentős felújításokról szólt, és a három évtizedes korú bútorzat kicserélése is 
megtörtént. 2005 óta az Óvodában mindent kicseréltek: a tetőszerkezetet, a tetőt, a 
nyílászárókat, a vízvezetéket. Fontos, hogy az EMMI támogatási programja nagyon nyitott 
volt, továbbá a nemzetiségi önkormányzat is támogatta a felújításokat 5.090 ezer forinttal.  A 
projekt azonban összességében takarékos volt, hiszen ingyen önkéntesek is dolgoztak az 
Óvodában. A 10,4 millió forint elszámolási határidejéről érdeklődik. 
 
Patkós Istvánné gazdasági vezető: A határidő 2018. december 31-e, addig kell az EMMI felé 
elszámolniuk. Az elszámolás elkészült.  
 
Simon Attiláné óvodavezető: Annyi kiegészítést tesz, hogy a középiskolásoknak 50 óra 
közösségi szolgálatot kell teljesíteniük. Két középiskolával kötött szerződést az Óvoda, így az 
ő tanulóik is sokat segítettek a felújítás során. 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Köszönetet mond az Óvoda dolgozóinak, akik mindig 
segédkeztek a munkálatoknál.  
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További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a testület 3 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
44/2018. (IX.24.) határozata 

a Wunderland Óvodában megvalósult felújításokról  
 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi a 
Wunderland Óvodában 2018 nyarán megvalósult felújításokról szóló tájékoztatást. 
 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
 
7. napirendi pont: 
Tájékoztatás a Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan 2018. évi felújításáról 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést.  
A külső-belső felújítás nagyon jól sikerült. Az épület „előéletét” illetően elmondja, hogy 2000 
és 2002 között zajlott az építkezés, és akkor még sok volt a bizonytalanság, nem látták 
egyértelműen a nemzetiségi önkormányzati rendszer jövőjét. „Etno bizniszek” voltak más 
nemzetiségek között, ami annyit jelentett, hogy egyszerűen megszervezte magát egy adott 
csapat, felépítettek valamit, majd egy egészen más kör költözött be az építménybe. Ez volt a 
dolog egyik oldala. A másik, hogy akkor ez a terület, ahol az épület áll a parkolóval, ún. foghíj 
telek volt. Mindenféle emberek tanyáztak itt időnként. Több jelzés érkezett a környékbeli 
lakóktól erről, majd az akkori városvezetéssel sikerült megállapodniuk, hogy ezt a telket az 
akkori Szekszárdi Kisebbségi Önkormányzat kedvezményesen - 500 ezer forint körüli 
összegért, kamatmentes részletre - megveszi Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatától. Ebben sokat segített Dr. Palkó László jegyző. A telek a Szekszárdi 
Kisebbségi Önkormányzat tulajdona lett. Mivel azonban úgy gondolták, hogy a Nemzetiségi 
Egyesületet jobban kézben tartja az akkori vezetőség - amely egyébként nagyjából 
megegyezett a Kisebbségi Önkormányzat vezetőségével -, az építkezést pedig a Szekszárdi 
Német Nemzetiségi Egyesület bonyolította le. Az Egyesület vezetőinek elsősorban az volt a 
dolguk, hogy ehhez megfelelő forrásokat találjanak. Jó minőségű anyagokat építettek be, jó 
színvonalú munkavégzés történt, és nagyon gazdaságosan építkeztek. Jelenleg a könyvekben 
úgy szerepel, hogy a telek a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat tulajdona, a 
felépítmény pedig a Szekszárdi Német Nemzetiségi Egyesületé.   
Jelenleg úgy alakultak a dolgaik, hogy elsősorban a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat tudott sikeres pályázatot benyújtani, mivel saját erőforrásokkal rendelkezik. 
Az EMMI-től 2 millió forintot nyertek, ezzel az összeggel kell feléjük elszámolni. A 
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nemzetiségi önkormányzat vállalta, hogy a projekt többletköltségeit – ez 1,8 millió forint 
körüli összeg – saját forrásból finanszírozza.  
A pályázat megvalósításában sokat köszönhetnek Tircsi Richárd úrnak, az EMMI 
főosztályvezetőjének, valamint Hepp Ádámnak, aki rendelkezésre állt, sokat tett azért, hogy 
folyamatosan haladjanak a munkálatok. Minden határidő előtt, problémamentesen 
elkészült, Major Zoltán és csapata minőségi jó munkát végzett. 
Hangsúlyozza, hogy ez a beruházás, amit most megvalósított a Szekszárdi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat, csak öt év elteltével adható át a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Egyesületnek az Emberi Erőforrás Támogatáskezelő által meghatározott Általános Szerződési 
Feltételek értelmében. Mivel előzetes jóváhagyást nem kértek a Támogatótól, csak ez a 
megoldás jöhet szóba. Érdeklődik, hogy lehet-e arról szó, hogy a beruházás 2 millió forintos 
részét nem adják át az Egyesületnek, de a felújítás nemzetiségi önkormányzat által 
finanszírozott része (1,8 millió forint) átkerülne az Egyesülethez.   
 
Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző: Egyszerűbb megoldás, ha a 3,8 
millió forint most a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat könyveibe kerül, aztán öt 
év elteltével az értéknövekményt átadják az Egyesületnek. 
 
Töttős Gábor képviselő-testületi tag: Tudomásul veszi a tájékoztatást.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: A határozati javaslat a következő kiegészítésekkel javasolja 
elfogadásra: 
 
„2. megállapítja, hogy a Szekszárd, Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan felújítással 
szerzett értéknövekménye öt év elteltével kerül átadásra az ingatlan tulajdonosának, a 
Szekszárdi Német Nemzetiségi Egyesületnek, összhangban az Emberi Erőforrás 
Támogatáskezelő által közzétett egyedi döntés alapján támogatásban részesített 
kedvezményezettekre vonatkozó Általános Szerződési Feltételek (ÁSZF) X. fejezet 10.1. w) 
pontjára, valamint a támogatói okirat 5.2. alpontjában foglaltakra; 
 
3. a határozat 2. pontjára tekintettel tudomásul veszi, hogy a Szekszárd, Hrabovszky utca 10. 
szám alatti ingatlan felújítással szerzett értéknövekményét a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat aktiválja, így az eszközök - a Szekszárdi Német Nemzetiségi Egyesület részére 
történő átadásig - a Szekszárdi Nemzetiségi Önkormányzat könyveiben szerepelnek.” 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a kiegészítésekkel együtt, amelyet a 
testület 3 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
45/2018. (IX.24.) határozata 

   a Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan 2018. évi felújításáról 
 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete  
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1. tudomásul veszi a Szekszárd, Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan 2018. évi 
felújításáról szóló tájékoztatást; 
  
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
2. megállapítja, hogy a Szekszárd, Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan felújítással 
szerzett értéknövekménye öt év elteltével kerül átadásra az ingatlan tulajdonosának, a 
Szekszárdi Német Nemzetiségi Egyesületnek, összhangban az Emberi Erőforrás 
Támogatáskezelő által közzétett egyedi döntés alapján támogatásban részesített 
kedvezményezettekre vonatkozó Általános Szerződési Feltételek (ÁSZF) X. fejezet 10.1. w) 
pontjára, valamint a támogatói okirat 5.2. alpontjában foglaltakra; 
 
Határidő: 2023. szeptember 23. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
3. a határozat 2. pontjára tekintettel tudomásul veszi, hogy a Szekszárd, Hrabovszky utca 10. 
szám alatti ingatlan felújítással szerzett értéknövekményét a Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Önkormányzat aktiválja, így az eszközök - a Szekszárdi Német Nemzetiségi Egyesület részére 
történő átadásig - a Szekszárdi Nemzetiségi Önkormányzat könyveiben szerepelnek. 
 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
 

8. napirendi pont: 
A Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan nevének megváltoztatása és emléktábla állítása 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést.  
Ahogy már említette, a Cserkészház 2000 és 2002 között épült. Annak idején a Szent István 
Házban működő közösségek a következők voltak: Társaskör, Szekszárdi Német Nemzetiségi 
Egyesület és Önkormányzat, valamint volt itt egy dohánypajta, egy szigetelés nélküli 
építmény, ebben voltak a körzet cserkészei. Amikor a telket megvásárolták, azt mondták a 
cserkészeknek, hogy elkészül az épület, lebontják a pajtát, de az új épület földszintjét úgy 
alakítják ki, hogy ott a cserkészek fognak lakni. Ez így is történt, de aztán kétes volt ez a 
történet, mert a lakók nem a „jó cserkész” módjára vigyáztak az épületre, illetve nem is úgy 
viselkedtek. Sok erkölcsi probléma volt velük, időnként rettenetes állapotok voltak a házban, 
leginkább egy hajléktalanszállóra emlékeztettek a körülmények. Aztán megszűnt a csapat. 
Mivel az épületet ilyen előzménnyel építették fel, ezért azt mindenki csak „Cserkészháznak” 
nevezte. Ez a mai napig így van, annak ellenére, hogy már 7-8 éve nincsenek itt cserkészek. 
Ez az egyik felvezető szál. A másik, hogy Heinek Ottó képviselő úr elhunyt, aki ehhez a házhoz 
ezer szállal kötődött, szeretett is itt lenni. Mivel szeretnének méltó emléket állítani neki, arra 
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gondoltak, hogy köztudatba beívódott „Cserkészház” elnevezés helyett adnának a háznak 
egy másik nevet, és a jövőben kétnyelvű elnevezése lenne az épületnek: Otto Heinek 
Gemeinschaftshaus, illetve Heinek Ottó Közösségi Ház. A másik megvalósítandó elképzelés 
az emléktábla állítása, ezzel elmaradt a nemzetiségi önkormányzat. Úgy gondolják ugyanis, 
hogy illik megemlékezni azokról, akik nagyon komolyan támogatták a projektet annak idején. 
Ezek a következők: Német Szövetségi Köztársaság Belügyminisztériuma (BMI pályázat 8.000 
márkával), Main-Tauber Kreis 36.000 márkával, Bautzen Kreis 10.000 márkával, 
Magyarország Polgári Kormánya 2,5 millió forinttal támogatta a célkitűzés megvalósítását. 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata oly módon nyújtott támogatást, hogy egyrészt 
nagyon kedvezményes áron, 500 ezer forintért adta át a telket a kisebbségi 
önkormányzatnak, másrészt a Cserkészház működéséhez hosszú ideig évi 460 ezer forintot 
biztosított. További támogatók a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat és Egyesület. 
Ez az elképzelés. 
A megvalósítást illetően elmondja, hogy elkezdtek partnereket keresni. A keramikusoknál 
nem járt eredménnyel, és így végül eljutottak Wigand Zsolt, a MEDIAPORTAL Kft. 
ügyvezetőjéhez. Őt kérték meg, járjon utána, mennyibe kerülhet, illetve hogyan nézne ki az 
elképzelésük (egy rézhatású tábla, valamint felirat) megvalósítása. A projekt végrehajtója a 
nemzetiségi önkormányzat lesz. Időközben megérkeztek az alapvető számok is, melyekből ki 
lehet indulni. A tábla összesen 78.740 forintba kerülne, a tervezéssel együtt közel 110 ezer 
forint lenne. A következő ajánlat egy osztrák cégtől érkezett, ennél már komoly, 1440 euro 
összegű kiadásról van szó, melyen felül a ragasztás és felrakás további 38.100 forintba 
kerülne, azaz az emléktábla és felirat elkészítése és felhelyezése összesen 503.220 forintot 
tenne ki. Közbeszerzés kiírása kötelező? 
 

Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző: Nem közbeszerzés, hanem írásbeli 
kötelezettségvállalás három árajánlat alapján. Ez a hivatalos elnevezés. 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Heinek Ottó özvegyével is beszélt erről, szerette volna 
mindezt október 12-én megvalósítani, de már látja, hogy ez az időpont túl korai. Tanácsot 
kér, hogyan járjanak el? 
 
Töttős Gábor képviselő-testületi tag: Mennyire reális ez az ár? Nagyon drágának tartja. 
 
Häfner Adél óvodavezető: Azzal kiegészítené az elhangzottakat, hogy Wigand Zsolt 
ügyvezető három cégnek küldte el a látványterveket. A rajta keresztül megkeresett cégek: a 
Brekeke Reklám – és Dekor műhely Budapesten, ők nem vállalták a feladat elvégzését, a 
második egy szekszárdi cég, a Print Régió, ők a 78.740 forintos ajánlatot adták, de csak a 
tábla elkészítését tudják vállalni, a harmadik ajánlat Nyitrai Zoltán osztrák cégétől érkezett.   
Kutakodott, és van egy szekszárdi cég Árvai Tamás ügyvezetésével, azonban ők 
felületkezelést és felragasztást nem vállalnak, úgyszintén a Plotter Dekor szekszárdi cég is 
csak kivitelezést vállal.  
 
Patkós Istvánné gazdasági vezető: Az épületet fel kell állványozni, ami költséges és nagy 
munka. 
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Häfner Adél óvodavezető: Nyitrai Zoltán cége drága árajánlatot adott, de garanciát vállal 
arra, hogy egy időjárás álló anyaggal végzik el a munkát. Ún. habosított műanyaggal 
dolgoznának, azt fogják színre lefújni. A homlokzatra ezt a fajta anyagot ajánlották.  
 
Simon Attiláné óvodavezető: Az is drágítja az ajánlatot, hogy sok lesz a hulladék. 
 
Töttős Gábor képviselő-testületi tag: Úgy gondolja, ha az olcsóbb hungarocellből készítenék 
el a feliratot, amit ugyan kétévente újra kell festetni, még mindig gazdaságosabban járnak el. 
 
Häfner Adél óvodavezető: Azzal nincs tisztában, mennyire tudják a hungarocellt fújni. Árvai 
Tamás ügyvezető azt mondta, hogy azt csak kézzel lehet festeni. 
 
Töttős Gábor képviselő-testületi tag: Továbbra is túlságosan drágának tartja Nyitrai Zoltán 
ajánlatát. Ha azért olyan drága az ő megoldásuk, mert egy anyagból készül, írott betűkkel, és 
sok a veszteség, érdekelné, lehet-e betűtípust változtatni.  
 
Häfner Adél óvodavezető: Többféle látványterv készült, de a nem írott betűvel készült terv 
nem így mutat. 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Az írott betűvel készült megoldást támogatja, mert egyrészt a 
mostani terven szereplő írás szinte teljesen megegyezik Heinek Ottó képviselő úr kézírásával, 
másrészt messziről jobban látható az írott szöveg.  Azt szeretné, ha maradandó, igényes 
felirat készülne. 
Megkéri Patkós Istvánné gazdasági vezetőt, járjon utána, mennyibe kerül egy épület 
állványozása. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a testület 3 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
46/2018. (IX.24.) határozata 

a Szekszárd, Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan nevének megváltoztatásáról és 
emléktábla felállításáról  

 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete  
 
1. úgy határoz, hogy a Szekszárd, Hrabovszky utca 10. szám alatti ingatlan nevét „Ifjúsági 
Cserkészház”-ról „Heinek Ottó Közösség Ház”elnevezésre változtatja; 
 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
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2. úgy határoz, hogy az épület homlokzatán „Otto Heinek Gemeinschaftshaus” feliratot 
helyeztet el, valamint emléktáblát állíttat, melynek fedezetét a Szekszárdi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat a saját költségvetése terhére biztosítja; 
 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
3. felhívja az elnököt, hogy 2. pontban foglalt árubeszerzés tekintetében egyeztessen 
Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezési Igazgatóságának 
Közbeszerzési csoportjával. 
  
Határidő: 2018. október 1. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
 

9. napirendi pont: 
Tájékoztató a "Kindergartenwesen-Német nemzetiségi ovi-ügyek" Regionális német 
nemzetiségi konferencia szervezéséről 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést.  
 
Simon Attiláné óvodavezető: Jól haladnak a szervezéssel. Potápi Árpád János államtitkár úr, 
valamint Ritter Imre parlamenti képviselő úr is megkapta a felkérő levelet a rendezvényre, 
visszajelzés még nem érkezett tőlük. Az előadók egyébként örömmel, tisztelettel fogadták a 
felkéréseket. Tircsi Richárd főosztályvezető úr jelezte részvételét. Arra gondolt, ha elnök úr is 
egyetért, ha a meghívott urak maguk helyett mást delegálnak, ők tartják az előadást. Erre az 
esetre is van már forgatókönyve. A szakmai program előadói közül Englenderné Hock Ibolya 
igazgató asszony jelezte, hogy más elfoglaltsága van, ezért delegálta maga helyett Karsainé 
Gasser Máriát. Vele is konzultáltak, elfogadta a felkérésüket. A PTE KPVK új dékánja, Dr. 
Szécsi Gábor úr is visszajelzett, hogy megnyitja a konferenciát. A helyiség, a babakiállítás, 
étkezés rendben van, a technikai részekkel foglalkoznak.  
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Először volt egy hétfői időpont, ezzel kapcsolatban jelezte az 
államtitkár úr, hogy az nem jó, mert akkor szavaznak a Parlamentben. November 10-i 
időpont lett a következő, ez szombat, de munkanap. A „Magyarország és nemzetiségei” cím 
tőle származik, mivel a nemzetpolitikában benne vannak a nemzetiségek is. Ritter Imre 
képviselő úrral még egyeztetni fog, tudomása szerint ő nemzetiségi óvodai projektben vesz 
részt az elkövetkezendő időszakban a Parlamentben, ezért véleménye szerint számíthatnak a 
megjelenésére. 
Fontosnak tartja ezt a rendezvényt, köszönetet mond az óvodavezetőnek, hogy ezt tavaly 
beindították, és a nehézségektől nem hátráltak meg. Az ötlet túl jó, ezért tovább kell vinni.  
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Farkas Pál Györgyné elnökhelyettes: Nagyon jó kezdeményezésnek tartja a rendezvényt. 
 
Simon Attiláné óvodavezető: A szakmai részt inkább a továbbképzésre, fejlődésre építették. 
Megjegyzi, hogy mivel a Wunderland Óvoda az Oktatási Hivatal Bázisintézménye, időben 
meg kell hirdetniük a programot a többi óvoda számára. Van ilyen kötelezettségük. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a testület 3 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

     A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
47/2018. (IX.24.) határozata 

a Wunderland Óvoda "Kindergartenwesen-Német nemzetiségi ovi-ügyek" Regionális 
német nemzetiségi konferenciájáról  

 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a fenntartásában lévő 
Wunderland Óvoda "Kindergartenwesen-Német nemzetiségi ovi-ügyek" Regionális német 
nemzetiségi konferencia szervezéséről szóló tájékoztatást tudomásul veszi. 

 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 

 

 

10. napirendi pont: 
A Wunderland Óvoda Adatkezelési Szabályzata 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Simon Attiláné óvodavezető 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést.  
 

Simon Attiláné óvodavezető: A Szülői Munkaközösség és az Óvodaszék tagjai között is 
vannak jogászok, dicséretet kaptak tőlük. Sokat dolgoztak a Szabályzaton. Jelzi, hogy az 
adatvédelmi tisztviselő személye még nem tisztázott, Szekszárd Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatala nem vállalja ennek a feladatnak az ellátását. Az Óvodán belüli 
személy ugyanakkor nem láthatja el ezt a tisztséget, mert a tisztviselőnek függetlennek kell 
lennie. 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ez azt jelenti, hogy fel kell venniük valakit a feladat ellátására? 
 
Simon Attiláné óvodavezető: Az a véleménye, hogy Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának van három óvodája, valamint szociális intézménye, illetve más 
intézményei, ezért az lenne a praktikus és optimális, ha lenne egy fő adatvédelmi tisztviselő, 
aki ellátná az intézményekben ezt a feladatot és egyúttal független személy lenne. Úgy 
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gondolja, hogy az adatvédelmi tisztviselő felettese, amennyiben a Polgármesteri Hivatal 
munkaszervezetéhez tartozna, a jegyző asszony lenne. Megjegyzi, hogy van két személy, akik 
elvégezték a képzést, és vállalkozóként, havi díjazás ellenében ellátnák a feladatot az 
Óvodának. 
 

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: A határozati javaslatot a következő kiegészítéssel javasolja 
elfogadásra: 
 
„… felkéri az elnököt, valamint a Wunderland Óvoda vezetőjét, hogy Szekszárd Megyei Jogú 
Város Polgármesteri Hivatalának Jegyzőjével egyeztető megbeszélést folytasson le az 
adatvédelmi tisztviselő személyének kérdésében …” 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a kiegészítéssel együtt, amelyet a 
testület 3 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
48/2018. (IX.24.) határozata 

     a Wunderland Óvoda Adatkezelési Szabályzatáról 
 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete  
 
1. egyetért a Wunderland Óvoda Adatkezelési Szabályzatában foglaltakkal; 
 
Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
2. felkéri az elnököt, valamint a Wunderland Óvoda vezetőjét, hogy Szekszárd Megyei Jogú 
Város Polgármesteri Hivatalának Jegyzőjével egyeztető megbeszélést folytasson le az 
adatvédelmi tisztviselő személyének kérdésében. 
 
Határidő: 2018. október 29. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
 

11. napirendi pont: 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének módosítása 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
Előadó: Patkós Istvánné gazdasági vezető 
   Szántóné Karl Rita költségvetési és pénzügyi ügyintéző 

 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti az előterjesztést.  
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Patkós Istvánné gazdasági vezető: Egyrészt a nemzetiségi önkormányzat a költségvetése 
módosult, másrészt a Wunderland Óvodához megérkezett az EMMI pályázati támogatás (1 
millió forint), illetve a Szekszárdi Diákétkeztetés menüjét egyre több dolgozó vásárolja meg 
hazavitelre, melyet az intézményben kell megfizetniük. 
 

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a testület 3 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  
49/2018. (IX.24.) határozata 

a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének módosításáról 
 

A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartásról 
szóló 2011. évi CXCV. törvény 26. § (1) bekezdése alapján, figyelemmel az államháztartásról 
szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet előírásaira a 
Nemzetiségi Önkormányzat 2017. évi költségvetésének elfogadásáról szóló 11/2018. (II. 13.) 
határozatát (a továbbiakban: határozat) az alábbiak szerint módosítja: 
 

 
1. A határozat II. 1-2. pontjai helyébe az alábbi rendelkezések lépnek: 

„1. A Képviselő-testület a Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi 
költségvetésének 
 
 

a) bevételi főösszegét  285 775 ezer Ft-ban, 
b) kiadási főösszegét  285 775 ezer Ft-ban 

 

állapítja meg. 

2. Képviselő-testület a költségvetési kiadás   

 a)  működési célú összegét:   262 860 ezer Ft-ban, 
 b)  felhalmozási célú összegét: 22 915 ezer Ft-ban 

állapítja meg.” 

 

2. A határozat II. 8. pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

„8. A Képviselő-testület a 2018. évi 
 

a) általános tartalék előirányzatát     14 686 ezer Ft-ban, 
b) felhalmozási céltartalék előirányzatát   0 ezer Ft-ban 

állapítja meg.” 
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3. A határozat mellékletei az alábbiak szerint módosulnak:  
 

(1)  A határozat I. mérlege helyébe jelen határozat I. mérlege lép. 
(2)  A határozat   I.A. mérlege helyébe jelen határozat I.A. mérlege lép. 
(3)  A határozat  I.B. mérlege helyébe jelen  határozat I.B. mérlege lép. 
(4)  A határozat   1. melléklete helyébe jelen határozat 1. melléklete lép. 
(5)  A határozat  2. melléklete helyébe jelen határozat 2. melléklete lép. 
(6)  A határozat 3. melléklete helyébe jelen határozat 3. melléklete lép. 
(7) A határozat 4. melléklete helyébe jelen határozat 4. melléklete lép. 
(8)  A határozat  5. melléklete helyébe jelen határozat 5. melléklete lép. 
(9)  A határozat 6. melléklete helyébe jelen határozat 6. melléklete lép. 

           (10)   A határozat 7. melléklete helyébe jelen határozat 7. melléklete lép. 
           (11)  A határozat 8. melléklete helyébe jelen határozat 8. melléklete lép. 
           (12) A határozat 9. melléklete helyébe jelen határozat 9. melléklete lép.  
 

4. A határozat az elfogadásának napján lép hatályba. 

Határidő: 2018. szeptember 24. 
Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 
 
 
12. napirendi pont: 
Egyebek 
 
Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Ismerteti a Szekszárdi Baka István Általános Iskola 
igazgatójának kérését. Az igazgató asszony az iskola intézményi tanácsába kéri egy 
nemzetiségi képviselő delegálását. A Szekszárdi Dienes Valéria Általános Iskola intézményi 
tanácsába Farkas Pál Györgyné elnökhelyettest, a Szekszárdi Babits Mihály Általános Iskolába 
pedig Töttős Gábor képviselőt delegálta a testület.  
Vállalja a feladat ellátását. 
 

Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, amelyet a testület 2 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
 
(Dr. Józan-Jilling Mihály elnök nem vett részt a szavazásban.) 
 
    A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  

50/2018. (IX.24.) határozata 
   a Szekszárdi Baka István Általános Iskola intézményi tanácsába tag delegálásáról 

 
A Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Szekszárdi Baka István 
Általános Iskola intézményi tanácsába Dr. Józan-Jilling Mihály elnököt delegálja. 
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Határidő: 2018. szeptember 24.  

Felelős: Dr. Józan-Jilling Mihály elnök 

 

Dr. Józan-Jilling Mihály elnök: Javasolja, hogy a következő rendes ülését 2018. október 29-
én (hétfőn) tartsa a testület. Kéri, hogy a meghívón az ülés helyszíneként már „Heinek Ottó 
Közösségi Ház” kerüljön feltüntetésre.   
 
 
További kérdés, hozzászólás nem lévén, az elnök a képviselő-testület ülését 17 órakor 
berekeszti.  

 

       K. m. f. 

 

               Dr. Józan-Jilling Mihály 
       Szekszárdi Német Nemzetiségi Önkormányzat
                            Elnöke 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítő: 
 
 
    Farkas Pál Györgyné 
                    Elnökhelyettes 
 
 
Készítette: 
 

     dr. Ludas Gabriella 
             jogi referens                         
                              
       
      Ellenjegyzem: 
 
 

dr. Molnár Kata 
 jegyző 


